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Wilhjelm (VS): 
Jeg skal bare ganske kort begrunde, hvor- 

f or VS undlader at stemme vedrørende det 
af hr. Kaj Hansen stillede ændringsforslag. 

Vores kritik af hovedforslaget går jo 
bl.a. på, at den administrative belastning i 
forhold til disse små tilskudsbeløb, hvis der 
overhovedet skal være nogen kontrol, vil 
være meget stor. Det gælder selvfølgelig 
endnu mere, hvis man bringer de enkelte 
tilskudsbeløb ned på 500 kr., som det sker 
i dette kommunistiske ændringsforslag. 

Vi har nævnt i boligudvalget, at vi ville 
være for dette her, hvis det ikke gik på 
enkeltbevillinger til én enkelt bolig. Hvis 
man f.eks. havde sat ind, at det gjaldt isole- 
ringsarbejder i udlejningsbeboelsesejendom- 
me omfattende mindst 4 boliger, altså hvor 
tilskuddet til det samlede projekt var på 
mindst 2.000 kr., så ville det ikke admini- 
strativt være så belastende og så småt som 
det her, men det har man ikke ønsket. Man 
har ønsket, at parcelhusene skal med i dette 
ændringsforslag, og derfor må vi undlade 
at stemme til det. 

Hermed sluttede forhandlingen om æn- 
dringsforslagene . 

Ændringsforslag nr. 1 i tillægsbetænknin- 
gen 
vedtoges uden afstemning. 

Ændringsforslaget uden for tillægsbe- 
tænkningen af Kaj Hansen (DKP) 
forhastedes med 103 stemmer mod 22; 14 
medlemmer stemte hverken for eller imod. 

Ændringsforslag nr. 2 i tillægsbetænk- 
ningen 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslaget som helhed sattes derefter 
til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges med 105 stemmer mod 34; 4 med- 
lemmer stemte hverken for eller imod. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet stats- 

ministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændring af merværdiafgiftsloven. (Tilskud 
til mejeriprodukter) [optaget af Anders An- 
dersen]. 

(Lovforslag nr. 2. Fremsat 24/1 75 af 
finansminister Anders Andersen. Taget til- 
bage 21/2 75 af minister for skatter og af- 
gifter Svend Jakobsen. Optaget 21/2 75 af 
Anders Andersen. Første behandling 14/3 
75. Betænkning 4/4 75. Anden behandling 
15/4 75). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges med 123 stmmer mod 20. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet stats- 

ministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om 
midlertidig ændring i lov om læreruddannel- 
sen i Grønland. 

(Lovforslag nr. 131. Fremsat 10/3 75). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Johan Nielsen (S): 
Det er som bekendt altid ørkesløst og 

unyttigt at diskutere, hvad der er vigtigst: 
nøglen eller låsen. Sådan vil det vel også 
være ørkesløst at diskutere, hvilken stand 
i samfundet der er den vigtigste. Men det 
forekommer mig, at når det gælder lærerne, 
kan man ikke få dem gode nok og dygtige 
nok, og derfor synes jeg, at denne lov, selv 
om den er lille, er af ret stor værdi, fordi 
den betyder en forbedring af lærernes ud- 
dannelse på Grønland. 

Nu har alle jo fået lovforslaget, og da der, 
så vidt jeg ved, ikke findes nogen analfa- 
beter her i salen, skal jeg spare Dem for en 
gennemgang af det. Jeg synes, det egner sig 
udmærket til behandling i et udvalg, og 
jeg skal love Dem, at mit parti vil gøre alt, 
hvad det kan, for at det får en hurtig og 
effektiv behandling. 
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